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Co řekl  Martin „Masik“ Masař

 

             Foto © 2005 Pípák

horolezec o lezení
„Cože(?!?)… tys to dal??? ………no tak to
di do prdele, …di do prdele!!!“

CO Vás čeká a eminem:
Stran  je  více,  informací,  fotek  a  kýčovitého

humoru taky. A tak neváhejte a vybírejte z našeho
hlavního menu:
Italy – kdo, co a s kým na finálně finálním zájezdu
ve  finále  roku  do  známé  taliánské  oblasti  Finále
Ligure.
Půda  2005 –  info,  fotky  a  výsledky  z  prvních
oddílových boulderzávodů.
Oddílová boulderliga 05/06 – tři boulder závody –
z toho  dva  čistě  oddílové  (Půda  a  Tělocvična)  a
jeden na stěně v Bojkovicích…
Čistý styl – kdy jsem cestu opravdu přelezl a kdy si
o přelezu můžu nechat jen zdát?
Nové chyty – o nakupování nových chytů, tréninku
s nejlepším juniorem světa atd…
Rozhovor  s Mrazíkem –  Tomáš  Mrázek  byl  20.
12. 05 k dispozici on-line na lezci…
Mlha až po dveře – něco pro jemné a romanticky
laděné duše.
Pozdrav z dálky – Pólo je už opravdu dost dlouho
pryč. Momentálně na Novém Zélandu…
Co sa chystá – v nejbližší době za akce?
Kreslený ftip  – další z mnoha veselých momentek
člena uherskobrodského horolezeckého top týmu.

PÉ ef 2006(66)

Šecko nej v roce s magickou
šestkou na konci!!!

Přeje fšem celá redakce CLIMBzinu.

Italy
26.  12.  05 asi  ve 3:45  ráno  zastavila  před  naším

napůl  rozestavěným  domkem  Oktávka  s rakví  na
střeše.  Nebojte  se,  nikdo  neumřel.  To  jen  nastal
okamžik  našeho  odjezdu  do  Finale  Ligure.  V okolí
této italské riviéry, vzdálené nějakých 1200 kiláků od
Brodu, leží spousta fantastických skalních oblastí, ve
kterých vede přes 2000 cest. Prostě ideální místo na
přežití vánočních svátků lezeckým způsobem. 

Monte Sordo, Finale (foto Honza)
Do  kempu  pod  Monte  Cucco  (po  našem  Monte

Čůčo)  přijíždíme  s výkřikem  „Liguére“  asi  v šest
večer.  Kemp tak trochu na divoko – záchod jenom
turecký, společný pro obě pohlaví, slibovaná zásuvka
je  vybrakovaná… No a jako bonus je  strašná kosa.
Rozbalujeme stany a u půllitru slivovice zaříkáváme
počasí. Všichni si přejeme aby bylo zítra ráno azůro! 

Placca delle Bimbe 6a (6+), Monte Sordo, Finale
(foto Honza)
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Cesta Melanie 6b (7), Big Ben, Monako
Ráno je kosa ještě větší!!! Slunko nesvítí a tak se do

jedenácté bavíme hakisakem. Pak se jde do skal nad
kemp. Ruce přemrzají po prvním rozlézacím pětcéčku
a  začíná  být  fajn.  Je  dobré  mít  po  ruce  termosku
s čajíkem a lezečky neustále zahřívat pod flískou, ale i
tak je to paráda – kolik lidí si takhle na konci prosince
zaleze? Cesty jsou spíš delší a převislé a moc pěkné.
Nejhezčí bylo to  madlovaté,  třicetimetrové,  převislé
6b! Někdy kolem třetí se dokonce ukáže na pár minut
Sluníčko a my začínáme věřit,  že zítra bude líp. Po
návratu  do  kempu  rozděláváme  ohník  na  ohřátí
zmrzlých  prstů  a  v momentě  kdy  dorazí  nelezoucí
z jeskyní paříme asi do půl deváté jak o život. Naše
zásoby lihovin se opět značně ztenčily.

Ve středu ráno je tak trochu nasněženo a zamrzlo.
Po snídani přichází na řadu opět hakisak, abychom se
trochu rozehřáli.  Kolem jedenácté  vyrážíme lézt  na
Caprazoppa.  Je  to  taková  větrná  hůrka  přímo  nad
mořem.  Cesty jsou  parádní!!!  Hlavně  ty převislejší,
které  vedou  po  fantastických  sintrech  a  pilířcích  –
prostě  chrochtačka!!!  Lezeme  hlavně  na  OS  a  na
metry.  6a,  6b,  občas  zkusíme 6c.  Asi  o  půl  čtvrté
začíná být docela  kosa a  ruce už přestávají  sloužit.
Balíme to a jedeme za nelezcema do Finale-Ligure.
Absolvujeme krátkou prohlídku města a valíme zpět
do kempu. A zase ohník a večeřa a vánoční cukroví,
pivko a slivovička. V osm jdeme do picérky na čaj.
Evidentně zaskočíme personál svou objednávkou – na
osm čajů  prostě  nemají  nádobí!!! Eště  že  si  Kubča
s Ivankou dávají  na  půl  pizzu  Sallami  s  olivama  a
Honza s Radkem jakousi s pampeliškama jinak by si
asi opravdu začali klepat na čelo. V picérce nám letí
čas  docela  rychle  –  určitě  rychleji  než  u ohně.  Do
stanů zalézáme asi v devět večer.

Ve čtvrtek vstáváme brzo. V plánu je Monaco, které
je ještě dalších 100 kiláků na jihozápad. Kolem desáté
přijíždíme  na  parkoviště  nad  snobské  knížectví  a
slézáme ke skalám. Výhledy ze sektoru Big Ben jsou
perfektní,  počasí  úžasné.  Nad  mořem  svítí  nízko
položené  zimní  Slunce,  které  v záhybech  skal
akumuluje  úžasné  teplo.  Zahazujeme  drtiče  a
svlékáme  se  do  triček!  A  zase  je  tu  to  pohodové
onsajtové  lezení  –  6a,  6b…  V jednu  hodinu
zůstáváme  s Mackem na  skalách  sami  –  ostatní  se
vydali  na  obhlídku  Monaca.  Chtěli  jsme  taky,  ale
lezení je tak parádní…. Prostě MLASK!!! Ale i tady
v moment kdy zajde Slunce za skálu je velice rychle
strašná zima. Balíme saky paky a přesunujeme se do
ještě nasvíceného sektoru, kde dáme poslední cestu.
Pak už si nás na parkovišti vyzvednou ostatní a fičíme
zpět po dálnici  do  Finále.  Po návratu do kempu se
Radek s malým, Ivankou a Míšou nabalují do felcky o
odjíždí  vstříct  víc  než  dobrodružné  cestě  přes
zasněženou Evropu domů. Zbytek – tedy já, Macek,
Honza a Kubča zůstáváme ještě na jeden den lezení. 

Ráno  (rozuměj  asi  v  10:30)  vyrážíme  na  Monte
Sordo.  Je  to  poslední  lezecký  den  a  vše  (když
nepočítám ten nástup) je  jako  za  odměnu – bomba
počasí, nádherné a dlouhé cesty, perfektní expozice,
výhledy! Zkrátka úžasňákov! A navíc se daří! Co víc
si  přát?  Po  lezenici  se  jdeme  ještě  podívat  na
zříceninu hradu Gavona a do historického městečka
Finalborgo. Večer pak už jen zajdeme na pizzu, čaj a
vínko a v devět zalézáme do spacáků. 

Big Ben, Monaco (foto Honza)
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Unavený Kubča v Sektore centrále na Monte Sordo,
Finale (foto Honza)

Ráno vstáváme o půl sedmé a v osm už vrčíme po
dálnici  směrem  na  Graz.  Za  dvanáct  hodin
vybalujeme věci z auta a já musím proházet cestičku
sněhem  k našemu  vchodu.  Nový  rok  oslavujeme
doma – já osobně tím, že vytuhnu po dvou pivech asi
o  půl  jedenácté;  Macek  to  zase  celé  pročetla.  Jak
dopadli ostatní nevím. Každopádně zájezd to byl moc
dobrý!!! LIGUÉRE!

A jen pro pořádek: účastníky zájezdu byli Honza a
Míša,  Kubča  a  Ivanka,  Radek  s malým  a  Macek
s Břeťou.

-BL-

PŮda 2005

Luďa ukazuje sílu svých bicepsů.(foto Břeťa)
26.  listopadu  2005  se  uskutečnili  u  Leblochů  na

půdě takové malé oddílové bouldrové závody. Systém
závodu  byl  nastaven  tak,  že  každý  vymyslel
v časovém limitu 5 minut vlastní  bouldr,  na kterém
pak měli všichni maximálně 3 pokusy. Za každý chyt
se  počítal  1  bod.  Maximálního  počtu  bodů,  tedy
všechny  topy  (=127  bodů),  nedosáhl  nikdo  ze
zúčastněných.  Velmi  příjemně  potěšili  svou  účastí
Meďoš,  Jožka  a  Ivoš  „Čarlet“  (který  byl  tentokrát
veselým mužíčkem celého dění) a taky mladý Luki.
Horký  favorit  závodu  Vítek  Šobáň  se  zraněným
prstem nedokázal zarvat na max a dolezl si „až“ pro
třetí  flek.  Výborným výkonem  překvapil  v pohodě
lezoucí Honza Lekeš (2. místo). Asi sám sebe naopak

zklamal Kubča Jurčík (5. místo). Dobře zabojovali i
dosti  oslabený  (po  předchozí  akci  bol  bledý  ako
stena)  „malý“  Kuba  (4.)  a  s pochroumanými  zády
lezoucí Luďa (6.). Asi nikoho nepřekvapilo Břeťovo
domácí vítězství a to, že Macek (7.)  přebouldrovala
Masika  (8.).  Punc  „mezinárodnosti“  závodu  udělila
Martina (nakonec 11.) z dalekých Východních Čech.
Závod  tak  v mnoha  případech  nepotvrdil  papírové
předpoklady  vycházející  se  seznamu  výstupů  za
poslední rok. Závodní stres asi opravdu dělá svoje. Za
nemístnou podporu a ceny děkujeme firmě vyrábějící
pánské deodoranty OLD Spiče.

Břeťa topuje nahoře bez. (foto Masik)
Závody  také  rozpoutaly  docela  vážnou  diskusi  o

stavbě  naklápěcí  bouldrovky v nářaďovně.  Otázkou
zůstává co na to sokolíci švarní a zda jsme schopni
spojit  ještě  alespoň  jednou  svoje  síly  a  stěnku
vybudovat. Tak snad se příští rok sejdeme na stěnce
v UB k dalšímu oddílovému boulder závodu (???). 

Masik a Charlet - Doping povolen! (foto Břeťa)
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A protože na výsledcích opravdu nezáleží, tak jak
že to všechno dopadlo:

PŮDA 2005 – bouldrové klání HO SOKOL
Uherský Brod

Jméno ∑ Místo
Břeťa 126,5 1.
Honza 111,5 2.
Vítek 110,5 3.
Kuba M 105,5 4.
Kubča 105 5.
Luďa 98,5 6.
Macek 88,5 7.
Masik 80,5 8.
Luki 76,5 9.
Meďoš 65 10.
Martina 60 11.
Ivoš 59 12.
Jožka 50 13.

-BL-

Oddílová boulderliga
Tři  boulder  závody  –  z toho  dva  čistě  oddílové

(Půda a Tělocvična) a jeden na stěně v Bojkovicích
vytvoří  seriál  klání,  který  vám ukáže  jak  jste  přes
zimu  dokázali  natrénovat  a  jak  se  zvedá  vaše
výkonnost! Systém celého kolotoče je jednoduchý – a
ačkoliv vlastně nejde ani tak o vítěze, ale o motivačku
do tréninku, tak za každé umístění  do  15. místa  se
získávají  body,  které  se  na  konci  sečtou  a  určí
celkového  vítěze  na  jehož  počest  jistě  rádi
uspořádáme nějakou veselou pivní slavnost!

Bodový systém (místo=body):
1.místo=20bodů,  2.=18b,  3.=16b,  4.=13b,  5.=11b,

6.=10b, 7.=9b, 8.=8b, 9.=7b, 10.=6b, 11.=5b, 12.=4b,
13.=3b, 14.=2b, 15.=1b.

Jednoduše si  každý může spočítat,  jak na tom po
Půdě, která zatím jako jediná proběhla je. Doufám, že
se zúčastníte v hojném počtu i dalších kol, že se tím
budete  dobře  bavit,  a  že  vás  to  namotivuje  k ještě
tvrdšímu tréninku než dosud! Deviny čekají!!!

PS: To som si na vás ale vymyslel peknů kokotinu!
(Podle Macka slovo „kokotina“ néni sprosté!!!!)

PRŮBĚŽNÉ POŘADÍ ODDÍLOVÉ
BOULDERILIGY 05/06

(stav k 31. 12. 2005 – po jednom závodě)
1.  Břeťa 20  bodů,  2.  Honza 18b.,  3.  Vítek 16b,  4.
Malý  Kuba  13b,  5.  Kubča  11b,  6.  Luďa  10b,  7.
Macek 9b, 8. Masik 8b, 9.  Luki 7b, 10. Meďoš 6b,
11. Ivoš Charlet 5b, 12. Jožka T. 4b.

-BL-

Čistý styl……?
V poslední době se až příliš  často setkávám s tím,

jak  někdo  popisuje  svůj  těžký  přelez  něčeho

„těžkého“ ve stylu: po dvouhodinovém sezení v laně,
mně  kamarád  „vytahal“  ke  slaňáku. Jistěže  je  ten
člověk v očích mnoha věrných posluchačů KING (a
možná  i  KONG  anebo  FADERS),  ale  je  třeba  si
ujasnit,  co  dnes  vlastně  znamená  přelézt  cestu,  co
znamenají  záhadné zkratky za  stylem výstupu a  od
kterého stylu lze mluvit o přelezu, který by mohl mít
jakous-takous sportovní hodnotu.

Free solo (FS)
Obecně styl, který nelze doporučit. Jde o to dostat

se nahoru bez lana, bez pomoci jistících prostředků a
nezabít se. V případě pádu zbývá nám sokolům ještě
poslední  šance:  uvěřit,  že  jsme  opravdu  sokoli,
mávnout křídly a vzlétnout. Takže - hodně zdaru!
On signt (OS)

Přelezení neznámé cesty na první pokus bez pádu a
předem  nacvakaného  jištění  (je  třeba  si  expresky
nacvakat sám přímo při výstupu respektive si přímo
při  výstupu zakládat).  Studování  výstupové trasy je
povoleno  pouze  ze  země  (případně  i  z Měsíce  a
jiných kosmických těles). Pozorování jiných lezců při
výstupu a rady od lezců, kteří  už cestu lezli  nejsou
přípustné! Taktéž pokud chcete například dát na OS
Underground  v Massone  v Arcu,  tak  to  už  většina
z vás nedá, protože jste to viděli lézt Mrázu na videu
na  lezci.  Do  extrému  vyhnaná  definice  by  měla
obsahovat  i  formulku  OS  to  nebyl,  už   jsi  čet
průvodce! Těm,  co  to  ještě  není  jasné  doporučuju:
podívejte se jakým stylem onsajtnul své 8c Mráza!!!
OS  je  to  nej,  čeho  lze  v lezení  dosáhnout  –  když
nepočítám, že se z vás stane sokol.
Flash (Fl)

Přelezení neznámé cesty bez pádu na první pokus
s tím, že co je u OS zakázáno, je u flash povoleno (a
nemyslím tím chytání expresek a stoupání na skoby).
Flash je snažší než OS!
Rodpunkt, Red point (RP)

Přelezení  cesty bez  pádu,  přičemž všechna jištění
jsou umísťována během lezení. Ve svém důsledku to
znamená, že po pádu jsou odstraněny všechny jistící
prostředky (nemyslí se fixní), lano se stáhne a začíná
nový pokus ze země,  případně stanoviště.  Po  OS a
flash nejhodnotnější  styl  –  dnes  nejuznávanější  styl
v nejtěžších extrémních cestách světa spolu s PP (viz
dále).
Pinkpoint (PP)

Výstup stylem RP, akorát, že když hodíte tygra, tak
tam necháte všechny ty bazmeky. Stačí jen stáhnout
lano  a  jít  znovu.  V extrémně  převislých  cestách  se
dnes téměř nerozlišuje mezi RP a PP. Ovšem u cest
málo  převislých,  kolmých  a  položených  je  rozdíl
velký! PP není RP! PP je méně jako RP, ale ještě stále
je to uznávaný styl přelezení cesty.
Rotkreis (RK)

Přelezení  cesty  bez  pádu,  přičemž  lano  už  visí
v dílčím  jištění,  které  horolezec  umístil  stylem RP
resp. PP,  OS, flash. Styl, který je dnes neuznávaný!
Své opodstatnění by mohl najít  v horách, kde se asi
nedá dát deset pokusů v každé délce.
Alles frei (AF)
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Přelezení  cesty s jedním nebo několika  odpočinky
(odsedy,  pády)  na  jistících  bodech.  Ve  sportovním
lezení na skalkách nemá AF žádný význam. V horách
lze i AF považovat za dobrý výkon. Ovšem záleží na
obtížnosti cesty a na tom, jaké AF to bylo. Je rozdíl
přelézt  AF cestu,  kde  si  dáte  tři  chatrné  jištění  na
délku  a  přelézt  AF  Brycha  na  Oberreintallturm ve
Wettersteinu, kde máte v klíčové délce nýty po dvou
metrech a navíc v každém z nich sedíte!
Toprope (TR)

Přelezení  cesty  při  jištění  lanem  shora.  Odsedy
nejsou  zakázány.  Nejoblíbenější  styl  lezce  z Brodu
Uherského a okolí (???).

Tak jsme si dámy a pánové udělali jasno v tom, co
znamená přelézt nějakou cestu. Proto mi ještě dovolte
malou anketní otázku na závěr – co že jste to vlastně
už všechno vylezli?

-BL-

NOVÉ chyty
V sobotu 3. 12. 2005 jsme měli původně dohodnutý

nákup nových chytů v hodonínském hypermarketu u
Svišťa. Bohužel nám Svištipilka zavolal, že nemože, a
tak  jsme  si  jen  dojeli  zabouldrovat  k  Hošom
do garage na jejich soukromou bouldrovku. Ještě sme
se ani pořádně nerozkoukali, a kde se vzal tu se vzal,
stál  ve  dveřích  malý kudrnatý dvanáctiletý  klučina.
To se na nás přišel  podívat nejlepší  junior světa za
rok 2004 (+ nominace www.8a.nu na juniora světa za
rok 2005)  Adam Ondra!  Majitel  sedmi OS přelezů
cest za 8b (10 UIAA) a jedenácti RP cest za 8c (11-)
a  to  vše  za  posledních  12  měsíců!  Navíc  na  konci
října dal PP 8c+ Konec Mira ve slovinské Mišja Peči
a je autorem první čisté desiny v Chřibech – Tsunami
10 na Břestku!!!

To  co  nám Adam s Kolouchem na stěnce  ukázali
pro  nás  bylo  jako  z říše  snů.  Zjistili  jsme,  že
nehrajeme  ani  druhou,  ba  dokonce  ani  třetí  ligu.
Docela smutné… Ale zase na druhou stranu – silná
motivace  do  tréninku!!  Potěšující  bylo  utvrzení  od
Adama i Bokulky (Adamův tatík), že si i letos přijede
malý velký muž zazávodit  opět  i  na naše Slovácké
OUPN!

A jak  že  to  nakonec  dopadlo  s těmi  chyty:  nové
pískové  (původně jsme uvažovali  o plasťácích,  ale
vzhledem k jejich ceně, jsme nakonec zvolili levnější
variantu, která znamenala více chytů) struktury jsem
si nechal od Svišťa dovézt do Hradiště. Celkem nám
přibylo  téměř  80  chytů  střední  velikosti,  všech
možných tvarů a barev, celkem za 5000,- Kč. Tak teď
snad bude zase o něco lehčí trénovat na těžké cesty.
Ještě  dodělat  velké  struktury ze  zbytků překližek  a
hodit je na stěnu a Slovácké OUPN 2006 může začít!
Jo, a kdyby tak ještě někdo chtěl nainstalovat držáky
na zapušťáky – to by byla bomba!!!

Dovolte  mi,  abych  na  tomto  místě  poděkoval  za
ochotu  uschovat  na  několik  hodin  naše  nové  chyty
Petře  Hrubošové  z Green  Sportu  v UH:  Peťulko
děkujem!!!

-BL-

Rozhovor s 
Mrazíkem

Tomáš Mrázek je  v poslední  době  skloňován ve
všech lezeckých médiích víc než často. A není se co
divit.  Tento  mladý  Brňák  je  dvojnásobným
seniorským mistrem světa v lezení na obtížnost (2003
a 2005), celkovým vítězem Světového poháru (2004)
a držitelem jednoho z prvních OS přelezů cesty za 8c
(11-). Protože můj oblíbený lezecký server uspořádal
s Tomem on-line rozhovor, neváhal jsem a zeptal se
ho  na  pár  otázek,  které  nyní i  s odpověďmi  mistra
samotného předkládám čtenářům našeho občasníku:

CLIMBzin  (CZ):  Tome,  letos  jsi  měl  asi
nejúspěšnější sezónu v kariéře – stal jsi se podruhé
mistrem světa a ve skalách jsi „osnul“ 8c.  Který
z výše uvedených výkonů je pro tebe osobně výš?

Tomáš Mrázek (TM): 8c on sight.

CZ: Od roku 1991, kdy Wolfgang Güllich přelezl
jako  první  legendární  Action  Directe  uběhlo  již
dlouhých  19  let.  Cesta  má  zatím  sedm  dalších
opakování  (tři  poslední  z tohoto  roku).  Máš
v plánu zařadit  se  do  elitního  klubu přemožitelů
této první jedenáctky světa?

TM:  Chtěl bych to zkusit, ale Action není moc můj
oblíbený styl cesty.

CZ: V poslední Montaně si stěžuješ, že nastupující
generace  lezců  se  soustředí  převážně  na  umělé
stěny a nejezdí moc do zahraničních oblastí.  Ale
třeba  takový  Adam Ondra  toho  letos  bouchl  na
skalách víc než dost a jezdí často a i docela daleko.
Co si myslíš právě o Adamovi, který je bezesporu
jedním  z největších  talentů  v lezení  za  poslední
dobu?

TM: Adamovi fandím, moc mu to přeji, avšak vše dál
ukáže čas, ale již nyní pro český lezení udělal hodně.
Ale Adam je u nás opravdu ojedinělý.

CZ:  Server  8a.nu  nominoval  10  seniorů  a  10
juniorů  na  lezce  roku  2005  (mimo jiné  jsi  mezi
nimi i ty). Které z těchto skvělých práskačů by jsi
za lezce roku zvolil ty a proč?

TM:  Lezce roku bych nevolil,  volil  bych pouze 10
nejlepších.  Jinak  první  na  skalách  je  jasný  podle
pořadí  žebříčku  Ale  závody  bych  do  toho  moc
netahal.
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Mráza na SP - Brno 2004. (foto P. Žofka)

CZ: Tome, kdy se dočkáme první opravdu těžké
cesty z tvé dílny? Děláš vůbec prvovýstupy, nebo
jen opakuješ již existující linie?

TM:  Opakuji,  na  prvovýstupy musí  být  čas  a  linie
která by mě zaujala, ale za chvíli až všechno přelezu,
tak mi nic jiného nezbude.

S.  Stránik: Ahoj  Mrázo,  smekám před letošními
výkony.  Jaké plány máš na příští  rok? Vítězství
SP, Rockmaster? A co chceš vylézt na skalách?

TM:  Chci  všechno,  včera  jsem začal  trénovat,  cíle
budou vysoké, motivace je velká.

Mato:  Čauki z Bratislavy, neláká tě Proces 9a ve
Višňovém, když to Slovensko je tak blízko? 

TM:  Láká, láká,  je  třeba  potvrdit  klasifikaci.  -  Ne,
dělám  si  legraci,  Jurajovi  věřím,  cestu  jsem  kdysi
zkoušel.

CZ:  Co  děláš,  když  zrovna  nelezeš?  (Mám  na
mysli hudbu, knihy, kino, divadlo, jiné sporty…)

TM:  Relaxuji  při  hudbě,  koukám na  kino,  chodím
plavat.

Tomáš Mrázek v cestě Underground 8c+/9a, Arco.
(foto Pepe)

CZ:  Plánuješ  v dohledné  budoucnosti  zkusit
nějaké  těžké  lezení  v horách?  (Třeba  něco  jako
Císařovy  nové  šaty  od  Glowacze  nebo  End  of
Silence od Huberů.)

TM:  Příští  rok  se  budu  pohybovat  častěji  okolo
Innsbrucku, tak bych to chtěl vyzkoušet.

CZ:  Lezl  jsi  někdy  v Chřibech  u  Uherského
Hradiště  –  třeba  na  Kozlovi,  Břestku  nebo
Budačině?

TM:  Lezl,  mám tam toho vylezeného hodně.  Je  to
pěkné místo.

CZ: Bude ti vadit, když si z tvých webovek stáhnu
pro  náš  časopis  pár  foteček  na  oživení  tohoto
rozhovoru?

TM: Nebude.

CZ: Dík za rozhovor.
Za  CLIMBzin  se  ptal  prostřednictvím  on-line

diskuse na www.lezec.cz Břeťa Lebloch.

Mlha až po dveře
Když není nic vidět, a to se občas stává (u nás na

Rýchorách dokonce často), hlavně v zimě, většině lidí
se nechce ani vystrčit nos, natož jít někam ven. Ale to
je  hrozná  chyba.  To  nevidění  způsobuje  mlha.  Je
pravda, že při mlze v žádném případě nepřehlédneme
celé Krkonoše, ale o to více se můžeme dívat kolem
sebe,  do  své bezprostřední  blízkosti.  Někdy tak při
mlze dohlédneme do vzdálenosti až 500 metrů, jindy
100  nebo  50  metrů  anebo  i  méně.  Takže  každé
provedení  mlhy nám umožní  shlédnout  jinak  velký
obraz našeho okolí, kterého si při jasné obloze často
ani nevšimneme. Mám ráda mlhu až po dveře. To je
taková, kterou potkám hned na prahu, když chci vyjít
z boudy. Je hrozně hustá, takže si vidím jen na špičku
nosu.  Je  také  strašně  mokrá  a  cítíte  ji  i  v ústech.
Člověk má od ní hned všechno vlhké. Nejlepší je mít
na sobě pláštěnku.
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V takovéto  mlze  až  po  dveře  skoro  vůbec
nerozpoznáte,  co  kolem  vás  je.  Je  lepší  se  nikam
daleko  nepouštět,  dokonce  je  to  velmi  nebezpečné,
protože  v takové  mlze  až  po  dveře  můžete  snadno
ztratit orientaci a hrozí nebezpečí zabloudění a to i ve
velmi známém prostředí.

Mlha, která není tak hustá jako ta po dveře, nabízí
jiný pohled na okolní přírodu. Příroda bývá při mlze
klidnější,  ptáci nemají mlhu moc rádi, jsou ukryti a
ani moc nezpívají. O to více vnímáme v tomto tichu
rostliny  a  některé  drobné  živočichy.  Mlha  pokrývá
svými kapičkami povrch listů i jehličí, trávu i kamení.
Její  krůpěje na hebké pavučině vypadají  skoro jako
zázrak  a  zázrakem  se  stávají,  když  se  pokoušejí
paprsky  Slunce  protnout  zdánlivě  nepřekonatelnou
hustotu  mlhy.  Právě  mlha  připravuje  to  nejlepší
prostředí, tu nejlepší náladu pro mnoho fotografů. Při
mlze  tak  vznikají   nejkrásnější  záběry  těchto
fotografů.

Někdy nevím, jestli je to ještě mlha, nebo už mrholí,
anebo je to obojí dohromady. Určitě ale když k tomu
ještě  mrzne,  to  teprve  je  věc.  Stromy,  někdy  i
kvetoucí, se obalují skleněnou nádherou. Ona je to ale
nádhera jen pro naše oči, protože v té  nádheře jsou
nahromaděny  různé  škodliviny  z ovzduší.  A  jak
dlouho  ta  nádhera  trvá,  tak  dlouho  ty  škodliviny
působí. Té nádheře se říká námraza, ale o tom zase
jindy.

Helena

POZdrav z daleka

Náš  milý  drahý  Pólo,  je  už  docela  dlouho  pryč.
Občas se  někomu ozve mailem a  tentokrát  poslal  i
nějaké  fotečky  z Kraje  Froda  Pytlíka.  Údajně  moc
neleze, ale prý zase tvrdě trénuje aby pak zvládl vypít
tu  BEČKU, kterou vyhraje (!!!)  společně se svým
trenérem  Honzou  Lekešem!  A  navíc  prozradil,  že
další  ročník  H-C  závodu  Chřibský  Hnědák  hodlá
společně s Masikem vyhrát!!!

(A redakce CZ se ptá: Co na to Masik a jeho trenér
Kubča  Jurčík?)

-BL-

Hot sport news
→  Po zájezdu do finale Ligure (viz článek v tomto
čísle),  je  už  definitivně  jasné,  že  Kubča  Jurčík
v právě  uplynulé  sezóně  přelezl  Marcelu  Macka
Leblochovou.  Kubča  se  tak  může  těšit  na  nějakou
tvarohovou buchtičku a my ostatní si jen můžeme rvát
vlasy, že jsme se s Mackem taky nevsadili!
→ Ve Finale Ligure se lezlo hlavně na OS a FLASH.
Z davu  vydařených  onsajtů  všech  zúčastněných
lemčíků ale nejvíc vyčnívají dva Mackovi OS přelezy
cest za 6a+ (7-)! Nezbývá než smeknout a Mackovi
přát  ať  jí  to  v roce  2006 leze  až  se bude  prášit  za
kočárem!!!
→ Basketbalová sekce HO Sokol UB se dne 26. 12.
05 zúčastnila  dalšího ročníku  Štěpánského turnaje
v košíkové.  Naši  borci  si  v silné  konkurenci
vybojovali skvělé třetí místo. Gratulace!
→ Malý velký hoch současné lezecké sportovní scény
Adam  Ondra (mimo  jiné  je  tento  dvanáctiletý
klučina  sedmý  ve  světovém  rankingu  seniorů)
prásknul  cestu  Alien  Carnage ve  francouzském
Castillonu.  Jedná  se  o  vytrvalostní  převislou  dardu
dardisimu za poctivých 8c+ (11-/11). Adam se tak stal
definitivně  nejlepším  lezcem  světa  ve  svém  věku!
Opravdu se moc těším, že Adam (snad) opět dorazí na
naše závody.
→ Asi nejúžasnějším a nejšílenějším podnikem, který
v loňském  roce  spáchali  bratia  Slováci,  byl
prvovovýstup  alpským  stylem  na  karakorámského
žulového  obra  Great  Trango cestou  Assalam
Alaikum.  Pro potencionální  opakovače jen doplním
nejzákladnější údaje:  8/A2/ABO/60°, 8 dní, a ktomu
všemu vám ve stěně hraje hodně tvrdý rock´n´roll!!!
Takže přeju hodně štěstí!
→  Nejlepší  český  sportovní  lezec  současné  éry,
úřadující  mistr  světa  v lezení  na  obtížnost,  Tomáš
Mrázek (se kterým najdete rozhovor v tomto čísle),
se v konečném pořadí SP 2005 umístil na 7. místě.

- redakce-

Každý správný climbér
čte

CLIMBZIN
V příštím čísle mimo jiné najdete: 

Report ze 4. ročníku SLOVÁCKÉHO OUPN, info o
průběhu závodů spadajících do oddílové boulderligy,
horké  sportovní  novinky,  tajné  informace  z kuloárů
chřibských  plchů,  kreslený  ftip  a  mnoho  dalších
zajímavých a důležitých informací.

CO SA chystá???
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BOJKOVICE  06 –  někdy  v lednu  by  měly
proběhnout  zrušené  bvoulderové  závody
v Bojkovicích. Trénujte!!! Už i proto, že umístění se
bude  započítávat  do  celkového  pořadí  oddílové
boulderligy, jejíž první kolo proběhlo na půdě v DN.
A kdyby náhodou závod neproběhl, tak si asi uděláme
nějaký svůj ať ta zimní příprava není taková nuda!

SLOVÁCKÉ OUPN – 4. ročník závodů v lezení na
obtížnost  se  uskuteční  12.  2.  2006  na  naší  stěně.
Trénujte!! Dostat se do finále bude zase určitě o něco
těžší!!! Cesty bude opět stavět  eR-Ó-Há a Břeťa L.
Akci zatím podpořili: GREEN SPORT – věcné ceny,
SINGING ROCK – dodal fungl nové 30 metrové lana
(zůstanou na  stěně),  HUDY Sport  Zlín  –  ceny pro
nejlepší, TRIOP – ceny, VICHR – muzika, PRCEK –
poháry, HO SOKOL UB – price money. 

Vy  co  nebudete  závodit  nebojte  se  pomoct.
Sundávání chytů již ve středu 8. 2. od 17:00, protože
chceme s Rohem už v pátek začít  stavět. Kdo by se
chtěl  na stavění  podílet  (a  tudíž  nechce  závodit)  je
vítán jako  pomocníček pro  všechno.  Stavba  cest  je
vážně drsné HáCéčko!! Ideální by bylo shodit jeden
či  dva  panely  z kolmého,  trochu  je  naklopit  a
připevnit  k žebřinám  aby  se  měli  závodníci  kde
rozehřát.  Na  závod  samotný  budou  dále  zapotřebí
jističi,  rozhodčí  a  další  organizátoři  –  přijďte
v hojném počtu!!! Dík.

HNĚDÁK V ZIMĚ – pokus o absolvování celého
hnědáka v zimě a na běžkách by se měl uskutečnit při
první  vhodné  sněhové  situaci.  Abychom si  vše  co
nejvíce zjednodušili, začneme naši akci na Budačině,
končit  budeme  na  Zlobivé  a  vynecháme  mazácky
Košíkovskou. I tak půjde o poctivou H-C akci. Kdo
se přidá???

14.  HOROLEZECKÝ  PLES  HO  Sokol  UB se
tentokrát uskuteční první březnový víkend Na bráně.
Organizaci  zajišťují  mladí  hoši  z Těšova  a  Kubča
Jurčík,  který slibuje profi  kapelu,  bohatou tombolu,
výbornou  večeřu  a  skvělou  zábavu.  Přijďte  si
zaplesat!

Třetí  (a  poslední)  kolo  ODDÍLOVÉ
BOULDERLIGY – aneb co jste v zimě natrénovali?
Po půdě se tentokrát  sejdeme v tělocvičně.  Akce se
uskuteční  pravděpodobně  týden  po  plese.  Do
oddílové boulder ligy si tak bude každý moct připsat
poslední body! Trénujte!!!

-BL-

Odtajněno
Už i plši, zimující v dutinách chřibských skal, vědí,

že  člen  HO  Sokol  Uh.  Brod,  drtič  skal,  pokořitel
alpských  velikánů  a  klempíř  v jedné  osobě  Honza
Lekeš se  bude  brzo  ženit! Přejeme  mu  i  jeho
nastávající  HODNĚ  FANTAZIE a  těšíme  sa  na
svícu!!! 

-redakce-

Trénuj se svým GURU!!
A ber život s humorem!!!               NA ROPĚ!

SPOLEČNÉ TRÉNINKY NA STĚNĚ V UB:
ST 17-19, PÁ 17-20, NE 14-16

DRUHÁ FÁZE vždy V PÁTEK PO TRÉNINKU
Třetí, případně čtvrtá fáze probíhá individuálně!!

Texty neprošli žádnými jazykovými ani
stylistickými korekturami a všechny názory jsou
zaujaté a jednostranné (jak už to prostě bývá).

Vítáme všechny vaše zprávy o lezeckých i jiných
dobrodružstvích (včetně cesty z hospy dom).

Příspěvky zasílejte na bretal@seznam.cz !

Vydání tohoto čísla podpořili lezečky
5.15 

S gumou, ktorá drží aj na tých oklzaných
stupoch!!!
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